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Milí občané,
s přicházejícím koncem letošního 
roku bych se rád ohlédl za časem ne‐
dávno uplynulým a v dnešním Ráčku 
Vám nabídl malé shrnutí letošních 
událostí. V příštím roce se pokusím 
opět navázat na tradici a Ráček vy‐
dávat minimálně jednou za tři měsí‐
ce, ale letos se mi to trošku 
nepovedlo. Doufám, že mi to odpus‐
títe, ale vězte, že i starosta je jenom 
člověk.
Právě zažíváme letošní advent, při‐
pravujeme se na vánoční svátky a 
dokonce jsme si užili i sněhovou na‐
dílku, která nebývá v posledních le‐

tech moc obvyklá. Myslím, že i naše 
tradiční Mariánské Vánoce se celkem 
vydařily. Hezké zimní počasí a hojná 
návštěvnost provázela naše společné 
vánoční setkávání a veselení. I když 
náklady na uspořádání takové akce 
každoročně stoupají, myslím, že má 
taková akce velký smysl. Podporuje 
se tak místní komunitní život a 
i ostatním návštěvníkům můžeme 
ukázat, že se v naší obci žije dobře. 
Nešlo by to samozřejmě bez pomoci 
druhých, takže děkuji všem místním 
hercům, zaměstnancům úřadu, paní 
místostarostce, restauraci u Jarouše, 
místní farnosti a mnohým jiným, kteří 
se na zajištění takové akce podílejí. 
Jsem hrdý na to, že společnými silami 
takovou akci dokážeme připravit a 

zajistit. Poděkovat se sluší i sousední 
obci Louka, která nám darovala 
Vánoční strom. V naší obci se letos 
žádný vhodný strom nenašel a zdravé 
stromy kácet nechceme a nebudeme. 
Zdobení borovičky v místním par‐
číku pak přináší nemalé komplikace, 
obzvláště klukům, kteří se o to starají 
a kterým také patří nemalé podě‐
kování.
Takže pokud byste někdo na příští 
rok věděl o nějakém smrku, který je 
třeba nebezpečný svému okolí a je 
v dosahu komunikace a jeřábu, dejte 
prosím vědět. Budeme moc rádi.
Jo, a abych nezapomněl: „Rozárko 
neboj, příští rok budou i kouličky“.

                    Jaroslav Sikora

PLÁN INVESTIČNÍCH AKCÍ NA ROK 2024
    1. Rekonstrukce asfaltového povrchu komunikací v ulici Dukelských Hrdinů, v ulici Československé Armády a v ulici  
Nádražní
    2. Rekonstrukce chodníku v ulici Dukelských Hrdinů od místního obchodu k čp. 54
    3. Rekonstrukce nájemních bytů v čp. 130, 85, 60, 7 
    4. Výstavba beachvolejbalového hřiště ve volnočasovém areálu v obci (v případě udělení územního rozhodnutí) 
    5. Modernizace veřejného osvětlení v obci (v případě udělení dotace z MPO) 
    6. Inovace Radčického okruhu 

•  Dokončení územního plánu obce 
• Rekonstrukce opěrných zdí místního potoka (schválená dotace z tzv. 18 ekomiliard, dále je to v režii MFČR, to 
v roce 2024 vypíše výběrové řízení, je možné i zahájení realizace)
• Pokračování dotačního programu z rozpočtu obce „Výměna zastaralých lokálních zdrojů vytápění a snížení 
energetické náročnosti v rodinných domech v obci Mariánské Radčice“ 
• Zpracování projektové dokumentace na rekonstrukci místní tělocvičny včetně zajištění potřebných souhlasů a 
případné zajištění financování z vhodného dotačního titulu
• Dokončení studie pro návrh nejoptimálnějšího řešení energetických opatření (změna zdrojů tepla, instalace 
fotovoltaických elektráren, zateplení budov) v obecních domech ve spolupráci se Severočeskými doly
•  Zajištění projektové dokumentace pro výstavbu, modernizaci a dovybavení sběrného místa v obci 
•  Zajištění studie rekonstrukce bytového domu čp. 90

OSTATNÍ AKCE V ROCE 2024:
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OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM 2023

V sobotu 22. dubna byl v naší obci 
naplánován úklid. Celá akce se řídila 
heslem "Ukliďme obec Mariánské 
Radčice". Ve sběrném dvoře se sešlo 
cca 50 nadšenců, kteří se, vybaveni 
rukavicemi a pytli, pustili do náročné 
práce. A že odpadků bylo hojně. 
Všichni společně posbírali odpadky, 
jak z plastů, papíru, skla, starých 

pneumatik, tak i dalších rozmanitých 
věcí. Naplnilo se několik kontejnerů. 
Po obci a okolí se nám pak všem hned 
chodilo a dívalo o něco lépe a velkým 
přání bylo, aby to tak i co nejdéle vy‐
drželo. Bohužel tomu tak v mnoha 
případech nebývá a tak už se nyní 
můžeme připravovat na ten další 
úklid.

UKLIĎME OBEC MARIÁNSKÉ RADČICE

Dětský den se v naší obci uskutečnil 
v sobotu 3. června. Hrami nabité do‐
poledne přilákalo děti a jejich do‐
provod i z blízkého okolí. Děti se 
mohly těšit na spoustu stanovišť s růz‐
nými úkoly. Jen co bylo splněno, rodi‐

če se s mladými soutěžícími vydali na 
branný závod kolem lesíka ve volno‐
časovém areálu, kde na ně čekala další 
stanoviště. Z vědomostních disciplín 
musely děti například poznat druhy 
odpadů a jak s nimi nakládat, respek‐

tive jak je třídit, nechyběla ani 
zdravověda a překážková dráha. Zá‐
věr oslav dětského dne patřil hasičům 
z Braňan, kteří pro naše děti vytvořili 
velké množství pěny.

UKLIĎME OBEC MARIÁNSKÉ RADČICE

DĚTSKÝ DEN

Dne 17. června. proběhl v ambitu 
kostela další ročník našeho Fesťáčku. 
Počasí nám tentokrát docela přálo a 
o dobrou zábavu se postaralo pět hu‐
debních souborů. Největší drive před‐
vedla kapela Balage band a skvělá 
zpěvačka Tereza, která roztančila celé 
publikum. Myslím, že už teď se mu‐

žeme těšit na další ročník této příjem‐
né hudební akce.

FESŤÁČEK V RÁČI

MEMORIÁL PETRA SLOUPA

První červencovou sobotu se opět se‐
šli nohejbaloví nadšenci, aby odehráli 
již 21. ročník nohejbalového turnaje 
dvojic. Akce se konala za krásného 
počasí na tenisovém hřišti ve volnoča‐

sovém areálu. O první místo se rvalo 
hned šestnáct párů, ale nejlepší může 
být jen jeden. Zasloužené vítězství 
vybojovali a pohár tak obhájili, mladí 
pánové Kupec a Salaba.

MARIÁNSKÁ POUŤ

Obec Mariánské Radčice letos pořá‐
dala XVI. ročník Mariánské pouti. Tu‐
to tradiční záležitost zahajuje mše 
svatá a poté je po celou dobu kostel 
zpřístupněn veřejnosti. Současně za‐
čala i historická scéna, na které jsme 
mohli vidět rytířská klání na koních, 

ale nechyběli ani verbíři, kejklíři, 
flašinetáři nebo žongléři. Hlavní scéna 
nám opět nabídla desítky atrakcí, 
stánky s občerstvením i suvenýry 
a několik koncertů a vystoupení růz‐
ných žánrů. Celý den byl zakončen 
úžasným ohňostrojem.
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Náš prosincový kulturní program je 
jakousi předčasnou vánoční nadílkou 
pro malé i velké, nejen z Mariánských 
Radčic. Měl by naladit, pohladit i po‐
bavit před nejkrásnějšími svátky v ro‐
ce. Tolik oblíbený vánoční čas začíná 
oficiálně adventem. 

Už v sobotu 2. prosince jste se mohli 
přijít předvánočně naladit na 12. Ma‐
riánské Vánoce, které  zvaly na před‐
stavení ,,Nejkrásnější Betlém, aneb 
jak obyvatelé Mariánských Radčic vy‐
tvořily nejkrásnější Betlém na světě“. 
Nechyběla ani ulička řemesel v pasáži 
ambitu kostela, která nabízela příjem‐
né zastavení s muzikanty, řemeslnými 
dílnami, ale třeba také s ochutnávkou 
cukroví a prodejem krásných dárků. 
Nechyběl ani svařák a další občer‐

stvení.
Další součástí Mariánských Vánoc byl 
koncert sólového a sborového zpěvu v 
kostele Panny Marie Bolestné, který 
vytvářel ještě větší kouzlo Vánoc.
Předadventní sobotu jsme zakončili 
rozsvícením vánočního stromku, kde 
se všichni uvolnili od starostí 
všedních dnů při koledách, teplém 
svařáku, punči a teplé polévce. 

Hned následující adventní víkend byla 
připravena mikulášská nadílka s Pepe 
a Pipi, kteří pro naše děti připravili zá‐
bavný program s čertem, andělem a 
Mikulášem. Děti dostaly od obce bo‐

haté balíčky se sladkostmi a ovocem, 
které nám jako každý rok daroval pan 
Milan Matušík – mockrát děkujeme.

V předvánočním čase nechyběl ani 
tradiční Vánoční turnaj ve stolním 
tenise a i tentokrát s hojnou účastí. 
Zde se na prvních místech podle vě‐
kových kategoriích umístili:
Nejmladší:  1. Maruška Zikánová 
2. Honzík Sikora  3. Adélka Slížková
 Starší: 1. Vojta Slížek   
2. Radek Reicz  
3. Tomáš Kraitl ml.               
 Dospěláci:  1. Tomáš Kraitl st.  
2. Radek Vodák    
3. Jarda Sikora    

MARIÁNSKÉ VÁNOCE A ČAS ADVENTU

Jako každý rok, i letos měly děti z ob‐
ce svůj maškarní karneval. Tentokráte 
s agenturou Alenky Skalové a progra‐
mem SUPRČUPR MEJDLO. Masek 
i dětí bylo hodně a úsměvy na tvářích 
při odchodu domů byly známkou 
toho, že se všichni dobře bavili. Před 
Velikonocemi si naše drobotina mohla 
vytvořit ozdoby do oken, zápichy, na‐
malovat kraslici či ozdobit perník ve 
Velikonoční dílničce. Filipojakubskou 
noc a s ní slet čarodějnic jsme si při‐
pomněli soutěžemi a samozřejmě upá‐
lením čarodějnice a opékáním vuřtů. 
I letos dospělí jeli poznávat další krásy 
naší vlasti. Tentokráte jsme navštívili 
střední Moravu a zde Zámek Čechy 
pod Kosířem, hasičské muzeum, Mla‐
dečské jeskyně a hrad Bouzov. Velice 
nás potěšilo, že o dvoudenní zájezd je 
zájem a počet účastníků stoupá. V mě‐
síci červnu se naše děti v Centru řeme‐

sel Botanicus Ostrá seznámily 
s řemesly dráteníka, hrnčíře, provaz‐
níka, mýdlaře, svíčkaře či papírníka. 
Přivezly řadu dárků, které si samy vy‐
robily. Ani tento rok nechyběl týden 
výletů. Byli jsme v ZOOPARKU Zel‐
čín, v Praze na výstavě ČT a ve Světě 
Medúz, na zámku Loučeň s řadou 
labyrintů a bludišť a u čarodějnic 
v Kadani. Největší úspěch měla Alpa‐

kárna v Mostě. Každý den mnoho zá‐
žitků. Své fyzické schopnosti si 
vyzkoušely děti a i někteří dospělí 
v září při branném závodu a statečnost 
a překonání vlastního strachu zase na 
říjnové stezce odvahy.
Chtěli bychom poděkovat všem, kteří 
nám s pořádáním těchto akcí pomáha‐
li. 

Za ZOČSŽ Lenka Kulhavá

A JEŠTĚ OHLÉDNUTÍ ZO ČSŽ MARIÁNSKÉ RADČICE
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INFORMACE Z ÚŘADU
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  kontakt: podatelna@marianskeradcice.cz • telefon: 476 744 342 • nevyžádané příspěvky se nevrací

  výtisk zdarma • evidence MK ČR E 20940
   Ráček

V měsíci září byla dokončena největší 
plánovaná investiční akce letošního 
roku, a tou byla  rekonstrukce míst‐
ních komunikací v ulici Luční a v uli‐
ci Mostecká, na levém břehu potoka. 
V ulici Mostecká byla zrealizována 
nová asfaltová komunikace, která tak 
nahradila nevyhovující zpevněný po‐
vrch. V ulici Luční byl starý povrch, 
který byl narušen po výstavbě kana‐
lizace, odfrézován a pak byl položen 
povrch nový. Akci realizovala firma 
HERKUL, která vyšla z výběrového 
řízení jako nejvhodnější uchazeč, 
když nabídla nejnižší nabídkovou 
cenu (2.083.626,34 Kč bez DPH). Na‐
konec byly uhrazeny pouze skutečně 
odvedené práce a celá akce vyšla o 
cca 100 tisíc Kč levněji než původně 
vysoutěžená cena. Po výstavbě kana‐
lizace již tak máme většinu komunika‐
cí v novém kabátě. Zbývají pouze 
ulice ČSA, Dukelských Hrdinů a Ná‐
dražní. Rekonstrukce těchto komu‐
nikací tak byla dána do plánu 
investičních akcí pro příští rok.
V tomto plánu je i vypracování 
projektové dokumentace na celkovou 
rekonstrukci místní tělocvičny, ta za‐
číná být v zimních měsících opět 
hojně navštěvovaná a rádi bychom tak 
rozšířili možnosti sportovního vyžití a 
starou budovu zrekonstruovali a 
zmodernizovali. Vypracování projek‐
tové dokumentace se soutěžilo už 
v letošním roce, přihlásili se dva 
uchazeči a nejlevnější nabídka byla za 
více než jeden milion korun. To zastu‐
pitelstvo neschválilo a hledání 
vhodného projektanta tak probíhá dál. 
Bohužel narážíme na obrovský nedo‐
statek a časové vytížení projektantů a 
vůbec řemeslníků, bohužel nejen u té‐
to zakázky. Pokud by tak někdo z Vás 
věděl a schopném projektantovi, který 
by byl ochoten s naší obcí spolupra‐

covat, budu za tip velmi rád. Často 
nyní narážím na problém, že máme 
vizi, máme peníze, ale nemáme niko‐
ho, kdo by nám to „hodil na papír“.
Stejný problém je i u plánované re‐
konstrukce nájemních bytů. Mo‐
mentálně jsou tři prázdné obecní byty 
vhodné k celkové rekonstrukci. Ta je 
ovšem opět nemožná bez přípravy 
dokumentace a rozpočtu tak, abych 
mohl zahájit výběrové řízení na zho‐
tovitele. Po dlouhé době se mi podaři‐
lo zajistit projektanta z Prahy, který by 
měl dokumentaci připravit. Pokud vše 
půjde hladce, měla by být rekonstruk‐
ce těchto bytů zahájena v jarních mě‐
sících příštího roku. Takže zhruba na 
podzim by mohly být byty přiděleny 
nájemníkům.
Jediný projekt, který nyní vzniká je 
projekt sportovních hřišť ve volnoča‐
sovém areálu. Projektanti ovšem 
pracují z pověření Severočeských do‐
lů a naše obec tak nic nehradí. Napro‐
jektováno bude multifunkční hřiště 
s umělou trávou, kde by bylo možno 
hrát fotbal, nohejbal, basketbal, volej‐
bal atd. Dále pak vznikne samostatné 
hřiště na plážový volejbal. Projekt by 
měl být dokončen v lednu, a pak mu‐
síme zažádat na stavebním úřadě o 
souhlasné územní rozhodnutí. Pokud 
jej dostaneme, budeme hledat vhodné 
dotační tituly pro plánovanou výstav‐
bu multifunkčního hřiště a výstavbu 
beach volejbalového hřiště zahájíme.
Pozitivní zprávou je přidělení dotace 
naší obci na modernizaci veřejného 
osvětlení. Jde o náhradu zastaralých 
svítidel za svítidla nová a úsporná. Ta‐
to akce by měla být realizována na zá‐
kladě studie současného veřejného 
osvětlení a dotýká se pouze ulic, kde 
jsou svítidla nevyhovující a kde je 
spočítána následná úspora. Dotaci po‐
skytuje Ministerstvo průmyslu a ob‐

chodu ČR a ta je poskytována za 
každou doloženou ušetřenou kilowatt‐
hodinu spotřeby elektrické energie 
oproti současnému stavu. Předběžně 
počítáme s dotací ve výši 385.530 ko‐
run z celkových předpokládaných ná‐
kladů cca 850 tisíc. V lednu bude 
probíhat výběrové řízení na dodavate‐
le a zhotovitele této zakázky. Před‐
pokládám, že v březnu by mohla být 
svítidla vyměněna.
Neustávají ani práce na pořízení nové‐
ho obecního územního plánu. V lis‐
topadu byl zažádán krajský úřad 
Ústeckého kraje o poslední chybějící 
stanovisko k celkovému návrhu 
územního plánu. To přišlo tento týden 
a bylo bohužel nesouhlasné. Některé 
náležitosti musíme předělat a dát do 
souladu se současnou legislativou. 
Pan projektant na tom již začal pra‐
covat, pak zažádáme o změnu kraj‐
ského stanoviska. Až se podaří dát vše 
dohromady, bude vypsáno veřejné 
projednání územního plánu se širokou 
věřejností. Pokud vše půjde bez obtí‐
ží, bude nový územní plán cca do 
poloviny příštího roku konečně vy‐
dán.
Obecního úřadu se v průběhu roku 
dotkla i jedna personální změna. Paní 
Zikánová na vlastní žádost ukončila 
svůj pracovní poměr a na její místo 
pracovnice obecního úřadu byla přija‐
ta paní Stupková. Paní Zikánové dě‐
kuji za odvedenou práci a přeji mnoho 
zdaru v dalším profesním životě. Paní 
Stupkové pak přeji, ať se jí práce pro 
naší obec líbí a v neposlední řadě pak 
pevné nervy, které člověk při práci 
s lidmi mnohdy velmi potřebuje.

Jaroslav Sikora


